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antimonopolní úřad 
zahájil správní řízení 

na návrh firmy Gardenli-
ne. Tendr nejprve v únoru 
nepravomocným pr-
vostupňovým rozhodnu-
tím zrušil. V původním 
rozhodnutí vyhodnotil 

jako problematický poža-
davek na předložení refe-
renční zakázky na výstav-
bu budovy takzvané 
občanské vybavenosti 
v hodnotě alespoň jedné 
miliardy korun. V květnu 
nicméně předseda ÚOHS 

Petr Mlsna vyhověl roz-
kladu, který podalo Brno 
a Brněnské komunikace, 
rozhodnutí prvního stup-
ně zrušil a případ vrátil 
k novému posouzení. 
V červnu ÚOHS rozhodl, 
že zadavatelé, tedy Brno 
a Brněnské komunikace, 
nepostupovali v rozporu 
se zákonem o zadávání 
veřejných zakázek. Vůči 
tomuto rozhodnutí však 
společnost Gardenline 
podala rozklad.

„Zadavatelé se nyní ve 
lhůtě sedmi dní vyjádří 
k podanému rozkladu. 
Zdůvodní, proč je zadáva-
cí řízení v pořádku. Ná-
sledně bude rozhodovat 
předseda úřadu, a to ve 
lhůtě maximálně 60 dnů 
od předání spisu. Stále 

máme za to, že naše poža-
davky na případného zho-
tovitele nejsou v rozporu 
se zákonem. Bohužel toto 
pokračující řízení má ne-
gativní vliv na možnost 
uzavřít smlouvu a tím pá-
dem i na začátek stavby. 
Nyní lze v případě pozi-
tivního rozhodnutí počí-
tat s podzimem letošního 
roku,“ řekla Vaňková. 
Město očekává, že by 
předseda mohl rozhod-
nout nejpozději začátkem 
září. Pokud rozklad za-
mítne, správní řízení by 
skončilo a zadávací řízení 
by pokračovalo k podpisu 
smlouvy s vybraným do-
davatelem.

Stavba Janáčkova kul-
turního centra má trvat tři 
roky. Příprava se táhne 

mnoho let. Současní před-
stavitelé města dříve čelili 
kritice opozičních zastu-
pitelů i osobností kultur-
ního života za to, že stav-
bu koncertního sálu 
odkládali. Filharmonie 
Brno dosud hraje v Besed-
ním domě, kde nemůže 
odehrát koncerty v maxi-
málním možném složení.

Hlediště nového sálu 
má pojmout 1200 lidí, 
centrum vznikne v prolu-
ce mezi Veselou a Besední 
ulicí. Dříve zde bývalo 
parkoviště, od roku 2018 
jsou tu podzemní garáže, 
které vznikly jako první 
etapa stavby. Jelikož měs-
to dosud nedokázalo na 
stavbu garáží navázat, ne-
parkuje se v nich a jsou 
zakonzervované. n

umístění ocenil premiér 
Petr Fiala. V Bohuni-

cích se podle něj s ohledem 
na další zdravotnická zaří-
zení i univerzitní kampus 
vytváří evropsky význam-
né centrum zahrnující 
péči o pacienty, výzkum 
i vzdělávání.

CKTCH zřizované mi-
nisterstvem zdravotnic-
tví nyní sídlí v areálu Fa-
kultní nemocnice u svaté 
Anny (FNUSA). Pronajaté 
prostory ale kapacitně ne-
vyhovují a brání dalšímu 
rozvoji. „Samostatně naše 
centrum funguje od roku 
1991. Dnes jsme druhým 
největším transplantač-

ním centrem v Česku a za 
tu dobu vzrostl počet pa-
cientů i čekací doba na zá-
kroky. Změnil se také 
charakter pacientů, kteří 
mají vyšší věk a více při-
družených problémů. Vý-
kony jsou tak komplex-
nější, což přináší vyšší 
nároky,“ uvedl Němec.

Centrum ročně udělá 
přes 1000 operací srdce 
a kolem 130 transplantací 
životně důležitých orgánů, 
jako jsou srdce, játra nebo 
ledviny. „S ohledem na ka-
pacity lůžek už více opera-
cí provádět nemůžeme. 
Stále ale ještě narůstá po-
čet transplantací, což je 

dobře, protože pacientů na 
čekacích listinách je více 
než těch, které můžeme 
transplantovat. Současně 
s tím narůstá počet ambu-
lantně sledovaných paci-
entů téměř exponenciální 
řadou,“ dodal Němec.

Umístění nového centra 
se zvažovalo také v areálu 
FNUSA. Podle Němce je 
tam ale už nyní hustá za-
stavěnost, a tak budova 
vzniká v Bohunicích 

v sousedství psychiatrické 
kliniky. Výběr tohoto are-
álu je podle Fialy správná 
volba. „Tady v Bohunicích 
se vytváří, myslím, že i ev-
ropsky, významné a uni-
kátní centrum, které pro-
pojuje nejrůznější typy 
oborů. Biomedicínský vý-
zkum, fakultní nemocni-
ci, nové centrum farmako-
logie i univerzitní kampus 
Masarykovy univerzity. 
Vše dohromady vytváří 

neuvěřitelnou synergii 
a sílu. Je to centrum, které 
snese nejpřísnější srovná-
ní i z mezinárodního hle-
diska,“ řekl dnes v Brně 
premiér.

Nové sídlo vyjde na 
2,4 miliardy korun. Asi 
1,5 miliardy z celkových 
nákladů má pokrýt dotace 
z Národního plánu obno-
vy (NPO), zbytek státní 
rozpočet a vlastní pro-
středky CKTCH. n

Začala stavba nového sídla transplantačního 
centra ve FN Brno
V novém sídle Centra kardiovaskulární 
a transplantační chirurgie v Brně 
(CKTCH) za 2,4 miliardy korun se budou 
první pacienti léčit na začátku roku 
2026. Při poklepání základního kamene 
řekl ředitel CKTCH Petr Němec. Po šesti 
letech příprav dělníci začali budovu 
stavět v areálu Fakultní nemocnice Brno.

Stavbou Janáčkova kulturního centra v Brně 
se bude opět zabývat ÚOHS
Úřad pro ochranu hospodářské 
soutěže (ÚOHS) se bude opět věnovat 
zadávacímu řízení na stavbu Janáčkova 
kulturního centra v Brně přibližně 
za 2,4 miliardy korun. Společnost 
Gardenline nesouhlasí s tím, že bylo 
zadávací řízení v pořádku a podala 
rozklad proti červnovému rozhodnutí 
úřadu. Termín zahájení stavby lze tak 
předpokládat nejdříve letos na podzim, 
uvedla primátorka Markéta Vaňková.
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